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aan PHILIPPE MUYTERS
VLAAMS MINISTER VAN WERK, ECONOMIE, INNOVATIE EN SPORT

Landenrapport Europese Commissie  -  Financiering groeifase ondernemingen

Eind februari 2016 mocht ik kennis nemen van het Belgisch landenrapport van de 
Europese Commissie: “While access to start-up phase funding seems adequate compared 
to other European countries, the financing of later growth phases is less successful.”

1. Kampt ook Vlaanderen met een probleem van financiering van de zogenaamde ‘scale 
up’-fase (boven 1 miljoen euro)?

2. Hoe evalueert de minister deze bottleneck in het innovatiebeleid?



PHILIPPE MUYTERS
VLAAMS MINISTER VAN WERK, ECONOMIE, INNOVATIE EN SPORT

ANTWOORD 
op vraag nr. 381 van 8 maart 2016
van PETER VAN ROMPUY

1. We lezen in het Belgische landenrapport van de Europese Commissie dat financiering 
in de opstartfase adequaat lijkt in vergelijking met andere Europese landen, maar dat 
die in de daaropvolgende groeifasen minder vlot verloopt. We ontvangen ook signalen 
uit de markt dat financiering van zogenaamde scale-ups in Vlaanderen erg moeilijk is. 

Als minister onder andere bevoegd voor economie en innovatie wil ik uiteraard al het 
nodige doen om de financiering van groeibedrijven te vergemakkelijken, om er voor 
te zorgen dat onze lokale scale-ups alle mogelijke kansen krijgen.

 
2. Het is in de loop van 2014 gebleken uit een tussentijdse evaluatie door UGent en 

Vlerick van onze ARKimedes-regeling dat de gemiddelde fondsgrootte van deze 
fondsen te klein is. Deze te kleine fondsgrootte belemmerde de goede werking wat 
betreft het aantal mogelijke investeringen, maar ook het aantal rondes en de 
hoeveelheid opvolgfinanciering die men kan toewijzen aan portefeuillebedrijven. En 
het is net die opvolgfinanciering die onze scale-ups nodig hebben. De Vlaamse 
regering heeft daartoe in december 2015 op mijn voorstel besloten dat het 
maximumbedrag dat door ARKIV in één doelonderneming mag worden geïnvesteerd 
of waarvoor de ARKIV zich ten opzichte van één doelonderneming mag verbinden, 
wordt aangepast van 1.500.000 euro naar 20.000.000 euro per jaar. Door het 
optrekken van dit maximumbedrag wordt een competitief nadeel weggewerkt 
waardoor de ARKIV-fondsen Vlaamse starters en doorgroeiers langer zullen kunnen 
ondersteunen.

Deze beslissing is een belangrijke maatregel om Vlaamse bedrijven langer in hun 
doorgroei te ondersteunen. De effecten hiervan zijn uiteraard nu nog niet zichtbaar of 
meetbaar, maar we geloven dat dit een sterk effect zal hebben. We hebben PMV ook 
van kapitaal voorzien om deze fondsvergroting te ondersteunen. 

Daarnaast lopen er zoals u weet onderhandelingen met diverse dienstverleners die 
bedrijven zullen ondersteunen met coaching en begeleiding. Zoals al meermaals 
toegelicht omvat perceel drie van deze overheidsopdracht specifieke dienstverlening 
naar groeibedrijven en is sterker inzetten op doorgroei en hoge groei ondernemingen 
een van de belangrijkste doelstellingen in mijn ondersteuningsbeleid. Meerdere 
dienstverleners waarmee we onderhandelingen voeren, zullen specifieke 
dienstverlening aanbieden aan ondernemers en ondernemingen om hen te begeleiden 
bij alle aspecten van de scale-up fase waaronder ook de zoektocht naar kapitaal.

De combinatie van sterk verhoogde financiële bedragen, alsook de begeleiding van 
groeibedrijven, zal (moeten) zorgen voor een hefboom van onze scale-ups in 
Vlaanderen. 

Ik heb hiertoe dus reeds uitvoerig initiatieven genomen waarvan sommigen reeds in 
werking zijn en anderen op het punt staan in werking te treden. Ik hoop dat de 
effecten hiervan op korte termijn zichtbaar worden in de markt.


